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csikók nemzetközi minőséget képviselnek, 
és  örömteli  látni  a  fejlődést,  valamint  a  
sportlótenyésztők elhivatottságát.
A csikóchampionátuson az eladásra jelölt 
huszonnyolc  csikóból  tizenhármat  válasz-
tott be a bizottság az online aukcióra, hat 

kanca- és hét méncsikót. A fotók és video-
felvételek  a  csikóchampionátuson  készül-
tek róluk, illetve minden csikóról állatorvosi 
protokoll jegyzőkönyv is készült, mely ese-
tükben klinikai vizsgálatot jelent. Az aukci-
óra válogatás szempontjai között a bírála-

ti  eredményen  kívül  a  megfelelő,  nemzet-
közileg ismert származás is szerepelt, külö-
nös tekintettel a kancacsaládra. A tapasz-
talat  az,  hogy  megfelelő  kancacsalád-
eredmény nélkül nem lehetséges a nemzet-
közi értékesítés.

Az  aukció  négy  napon  keresztül  tartott,  
szeptember 11–14. között. Közel négyszá-
zan  regisztráltak  az  aukciós  oldalra,  ami  
mindenképpen  biztató  a  jövőre  nézve.  A  
kollekcióból nyolc csikó került új tulajdonos-
hoz, ebből kettő külföldre. Mindegyik csikó 

elérte  az  átlagnak  mondható  négy-ötezer  
eurós árat, három pedig tízezer euró feletti 
áron kelt el. Az aukció legdrágább csikója 
chacoon  blue  lánya,  chaccorina  lett,  az  
elit  kanca,  Aforizma  lánya,  aki  14  250   
euróért költözik új istállóba. Kiemelt érdek-
lődés  mutatkozott  a  champion  ménre,  
revanzs M-re is, több külföldi licit is érkezett 
a  csikóra,  többek  között  19  000  euróért  
észtországból,  azonban  a  tulajdonos  úgy  
döntött, a mén marad Magyarországon.
Az egyesület tervei között szerepel évi két-
három online aukció csikó és fiatal hátasló 
kategóriában, melyekre a továbbiakban is 
várjuk a tenyésztők jelentkezését.

Becsey Adrienn

■ 1. A champion mén díját Nagy István agrárminiszter, dr. jármy Miklós, az Mslt elnöke, valamint Dallos gyula miniszteri biztos adták át  
❙ 2. Miss Prinzess F, a kanca kategória reserve championja ❙ 3. chaccorina, a legdrágábban elkelt aukciós csikó ❙ 4. Póker-b, a reserve champion mén
❙ 5. jb Koronaőr csikója, I&H Pago-Pago prémium minősítést kapott

„A kancák kategóriája jellemzően mindig erősebb, 
ez most sem volt másképp”
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Hogyan értékeli a több mint egy 
hónapig tartó, szinte folyama-

tos versenyt?
Valódi  kihívás  volt  négy  héten  át  mene-
dzselni az egymást követő Európa-bajnok-
ságokat, ezt megelőzően pedig egy nem-
zeti versenyt. összesen öt héten keresztül 
zajlottak a versenyek az unikornis lovardá-
ban. A nagy megmérettetés előtt beszéltem 
a csapatommal, felkészítettem őket mentá-
lisan, és bónuszpénzzel is motiváltam őket. 
Elmondtam nekik, hogy számos hotel tulaj-
donosaként azt várom el, hogy a 25 nem-
zet ide érkező lovasainak úgy kell érezniük 
magukat,  mint  egy  hotelben.  Megbeszél-
tem velük,  hogy  bármilyen  probléma me-
rüljön is fel, mindig a megoldás megtalálá-
sára törekedjenek, s mindezt mosolyogva.
Sikerült?
Igen, nagyon sikeres volt, rengeteg elisme-
rést kapunk azóta is. A német csapat itt ha-
gyott nekem egy német zászlót, amit mind-
annyian aláírtak, de ugyanilyen elégedettek 
voltak  a  hollandok,  az  olaszok,  a  dánok,  
sorolhatnám… Azt  kérték,  legközelebb is  itt  
legyen a gyermek, junior és fiatal lovas Eb. 
A német csapatvezető kétszer is odajött hoz-
zám,  hogy  megköszönje  a  kiváló  szerve-
zést. Néhány héttel ezelőtt az FEI-től is kap-
tam egy e-mailt, bettina de rham igazgató-
tól,  aki  gratulációját  fejezte  ki,  mert  csak  
pozitív visszajelzéseket kapott a versenyről.

Amikor belekezdtem az egészbe, tudtam, 
hogy  tökéletesnek  kell  lennie.  A  legfőbb  
célom az volt,  hogy ebben a nehéz hely-
zetben életben tartsuk a sportot. A szerve-
zésben  a  járványhelyzet  pluszkihívást  je-
lentett,  hiszen  a  sportolók  egészségére  is  
vigyázni kellett. Ezért mindent szigorúan a 
szabályoknak megfelelően kellett véghez-
vinnünk,  és  még  annál  is  többet  tennünk.  
tudtam, hogy nem elég a középszerű ren-

dezés,  százszázalékosan  kell  teljesíte-
nünk. Együttműködést kértem thomas bau-
ertől, aki nagy versenyeket szervezett már 
Amerikában,  hogy legyen a verseny felü-
gyelője,  illetve  felkértem  Markus  Hinzkét  
(a szeptemberi Pegazusban mutattuk be – 
a szerk.),  aki  szintén  egy hónapig velünk  
volt, hogy segítsen az egyedülálló verseny-
sorozat  szervezésében  és  lebonyolításá-
ban.  A versenyirodát  is  profi  csapat  vitte,   

Hosszú, és most már elmondhatjuk, sikeres „versenysorozat” után vagyunk. Egy helyen rendezték meg szinte egy 
időben a gyermek, ifjúsági, fiatal lovas, u25 és póni Európa-bajnokságokat. A bajnokságok között csupán két-
három nap állt rendelkezésére a rendezőnek, hogy minden újból, ugyanazon a szinten kezdődjön elölről. Egy 
hónapon át mindenkinek a maximumot kellett nyújtania, hiszen elég egy hiba, már nincs jó híre a versenynek. 
A  póni  Eb  volt  az  utolsó  megmérettetés  a  bajnokságmaratonon,  mely  szintén  sikerrel  zárult.  A  rendezőt  és  
házigazdát, Arie yom-tovot kérdeztük.

■ Az u25 Eb megnyitóján köszönti a résztvevőket Arie yom-tov
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a Horse-events. Nagy köszönet illeti a talaj 
karbantartóját, az osztrák ripro cég szak-
emberét is, aki sokszor éjszakába nyúlóan 
tartotta  karban  a  talajt,  hogy  másnap  
ugyanolyan  feltételekkel  tudjanak  a  ver-
senyzők  melegíteni,  versenyezni.  tehát  a  
profi háttér, a nagy tapasztalattal bíró em-
berek rendkívül sokat segítettek nekünk. 
Soha nem rendezték még egy he-
lyen, egymás után ezeket a nagy-
versenyeket,  melyekhez  a  végén  
még csatlakozott a póni Eb is.
Igen, az idei egyedülálló, a koronavírus mi-
att. számos külföldi lovasszövetségtől érke-
zett hozzám kérés, hogy ha már megrende-
zem a gyermek, fiatal lovas, junior és u25 
Európa-bajnokságokat, akkor vállaljam el a 
pónit  is.  beszéltem az FEI képviselőivel,  és 
indítványoztam, hogy bár nekem sok plusz-
terhet  jelentene,  ha  lehetséges,  mégis  tart-
suk  meg.  Végül  elfogadták,  és  attól  lett  
egyedülálló a verseny, hogy mind az öt kor-
osztály szinte egy időben, egy helyen ver-
senyzett.  Ez  volt  egyben  a  leghosszabb  
nemzetközi bajnokság is.
Mi jelentette a legnagyobb kihívást?
Hogy  a  színvonalat  magasan  tartsuk  az  
első naptól  az utolsóig,  a boxok takarítá-
sától  kezdve  a  talaj  minőségén  keresztül  

az étteremig. Nem akartam azt látni, hogy 
magas színvonalon kezdünk, aztán lépés-
ről lépésre lejjebb adunk belőle.
Hány ember gondoskodott erről?
Körülbelül hetvenen voltak, minden reggel 
ötkor kezdték a munkát és késő estig meg 
sem álltak.
Mit  gondol,  megtennék  még  egy-
szer?
Mindenki nagyon fáradt volt, munkájuk el-
ismeréseként  nagyon  sok  bónuszt  adtam  
nekik.  Nem  tudom,  megtennék-e  megint,  
de boldogok voltak, mert tudták, hogy va-
lami  fontosat  tettünk,  amely  által  a  világ  
lovasélete elismerte Magyarországot.

És ön újrakezdené?
jó kérdés. Mint ahogy már említettem, ren-
geteg  telefonhívást  kapok  még  mindig,  
hogy a következő gyermek, junior és fiatal 
lovas Eb-t is mi rendezzük (az u25-öt Né-
metország rendezi). Ez persze nagyon jót 

tenne  Magyarország  hírnevének,  hiszen  
ezzel még inkább elismernék, hogy nálunk 
minőségi díjlovaglás van. 
Mik a tervei?
Folytatni  a magyar díjlovaglás fejlesztését,  
nem adtam fel azt a vágyam, hogy a 2024-es 
olimpián részt  vehessünk,  ez a mi  álmunk,  
amit  szeretnénk  megvalósítani.  Ehhez  per-
sze szükségem van mindenkinek a segítsé-
gére,  támogatására  a  magyar  díjlovas-
életből. Ennek egyik első lépcsőfoka, hogy 
olyan szigorúvá tesszük a magyar verseny-
rendszert, mint a nemzetközit – például szt. 
györgy-díjtól felfele nem engedélyezzük a 
pálcahasználatot  –,  mert  csak  így  lehetsé-

ges  az,  hogy  felzárkózzunk  a  nemzetközi  
szinthez.
Ön egy világot látott, sikeres üzlet-
ember,  mit  gondol  a  vírus  okozta  
helyzetről?
olyan  helyzetben  vagyunk,  amiről  semmi  
tapasztalatunk, nemhogy nekünk, de még a 
szüleinknek sem. A vírus szerintem el fog tűn-
ni fél éven belül, de megtanított minket más-
hogy látni a dolgokat. Véleményem szerint 
ez a vírus korrekció volt Istentől, hogy meg-
álljon  ez  az  őrült  rohanás,  amiben  élünk,  
hogy  újra  észrevegyük  a  valóban  fontos  
dolgokat, amit a család, az együtt töltött idő 
jelent, hogy elgondolkodjunk azon, mennyi-
vel fontosabb teendők vannak az életben. 
Ha  változtat  valamit,  akkor  mit  
fog változtatni az életében?
én hosszú évekig rengeteget utaztam, min-
den héten a világ különböző tájaira. A vírus 
első  hullámakor,  amikor  mindent  lezártak,  
meg kellett tanulnom, hogy messziről szervez-
zem a munkám. így persze nem lehet száz 
százalékot  teljesíteni,  de rá kellett  jönnöm,  
hogy az üzleti életben elég a kilencvenöt is. 
Ahhoz, hogy sikeresek legyünk,  nem szük-
séges megölnünk magunkat az állandó ro-
hanással,  úgy,  hogy közben az igazán lé-
nyeges dolgokkal meg nem foglalkozunk.

Somogyvári Anett

■ 1. lucy Anouk baumgürtel lett a póni kategória Európa-bajnoka ❙ 2. A póni Eb magyar indulója, 
Major Kíra Málna és Davida ❙ 3. A póni Eb csapatversenyének dobogósai ❙ 4. Arie yom-tov házigazda 
és Dallos zsófia szövetségi kapitány

„A német csapat itt hagyott nekem egy zászlót, 
amit mindannyian aláírtak, de ugyanilyen elégedettek 

voltak a hollandok, az olaszok, a dánok, 
sorolhatnám… Azt kérték, legközelebb is itt legyen 

a gyermek, junior és fiatal lovas Eb”
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PóNi EuróPA-bAjNokság
Augusztusban a korosztályos Európa-bajnokságok után az unikornis lovarda vállalta, 
hogy Európa póni kategóriás díjlovasainak is lehetőséget biztosít arra, hogy megmé-
rettessék magukat. Az eseményre 17 ország 51 lovasa érkezett.
Az első versenyszám a csapatverseny volt, melyen 12 ország csapatai közül a néme-
tek fölényesen nyerték az első érmet. Az első öt helyezett közé egyedül a dán sophia 
boje obel jörgensen tudott becsusszanni a német lovasok közé, másodikként. A dá-
nok végül a második helyen végeztek, mögöttük csak egy kicsivel lemaradva a hol-
land lovasok szerezték meg a bronzérmet. A belga és osztrák póni lovasok nagyon 
sokat fejlődtek az elmúlt évekhez képest, ők lettek a 4. és 5. helyezettek. 
Magyarországot Major Kíra Málna helyi versenyzőként képviselte sárga kancájával, 
Davidával.  Edzője  Pachl  Péter.  lovasunk  a  csapatverseny  egyéni  értékelésében  
67,429%-kal a 29. helyet szerezte meg. Kíra nagyon korrekt és felkészült feladatot 
mutatott be, kisebb hibákkal.
Az egyéni feladatban a csapatverseny legjobbja, lucie-Anouk baumgürtel győzedel-
meskedett kilencéves lovával, Nasdaq-al. A ló négyéves kora óta a baumgürtel család 
tulajdona, lucie egy éve dolgozik vele komolyabban. Mindkét napi lovaglása előre-
vetítette, hogy az utolsó napi kűrben nagyon fel kell kötnie a nadrágját annak, aki meg 
akarja szerezni a kűr aranyérmet előle. Ő volt az egyetlen olyan lovas, aki mind a 
csapat-, mind az egyéni feladatban 80% felett lovagolt. A lovas ülése, befolyása, a ló 
állapota,  technikai  tudása  és  képessége  példaértékű.  Az  egyéni  ezüstérem  a  dán  
jörgensené lett, aki a tavalyi aranyérmes Helgstrand lovát, Adriano b-t lovagolta. Az 
egyéni bronzérem a német újonc Antonia roth és Daily Pleasure WE párosé lett.
Magyar lovasunk az egyéniben 67,595%-kal a 30. helyen végzett,  így a döntőbe 
nem került be, de jövőre még rengeteg potenciál maradt a lovasban, amit remélem, ki 
tudnak aknázni.
A döntő kűr végül nem okozott meglepetést, hiszen baumgürtel magabiztosan szerez-
te meg a versenyen a harmadik aranyérmét. A második helyen a versenyen immáron 
harmadszor a dán jörgensen végzett, míg a bronzérmes a mindössze 13 éves rose 
oatley lett Danny Moonnal. Mindhárom lovastól 80% feletti lovaglást láthattunk.
Köszönjük Arie yom-tovnak, hogy létrehozta ezt a versenysorozatot, és lehetőséget 
teremtett ebben a nehéz és bizonytalan helyzetben Európa felnövekvő nemzedéké-
nek, hogy ne vesszen kárba felkészülésük és munkájuk.

Dallos Zsófia
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a Horse-events. Nagy köszönet illeti a talaj 
karbantartóját, az osztrák ripro cég szak-
emberét is, aki sokszor éjszakába nyúlóan 
tartotta  karban  a  talajt,  hogy  másnap  
ugyanolyan  feltételekkel  tudjanak  a  ver-
senyzők  melegíteni,  versenyezni.  tehát  a  
profi háttér, a nagy tapasztalattal bíró em-
berek rendkívül sokat segítettek nekünk. 
Soha nem rendezték még egy he-
lyen, egymás után ezeket a nagy-
versenyeket,  melyekhez  a  végén  
még csatlakozott a póni Eb is.
Igen, az idei egyedülálló, a koronavírus mi-
att. számos külföldi lovasszövetségtől érke-
zett hozzám kérés, hogy ha már megrende-
zem a gyermek, fiatal lovas, junior és u25 
Európa-bajnokságokat, akkor vállaljam el a 
pónit  is.  beszéltem az FEI képviselőivel,  és 
indítványoztam, hogy bár nekem sok plusz-
terhet  jelentene,  ha  lehetséges,  mégis  tart-
suk  meg.  Végül  elfogadták,  és  attól  lett  
egyedülálló a verseny, hogy mind az öt kor-
osztály szinte egy időben, egy helyen ver-
senyzett.  Ez  volt  egyben  a  leghosszabb  
nemzetközi bajnokság is.
Mi jelentette a legnagyobb kihívást?
Hogy  a  színvonalat  magasan  tartsuk  az  
első naptól  az utolsóig,  a boxok takarítá-
sától  kezdve  a  talaj  minőségén  keresztül  

az étteremig. Nem akartam azt látni, hogy 
magas színvonalon kezdünk, aztán lépés-
ről lépésre lejjebb adunk belőle.
Hány ember gondoskodott erről?
Körülbelül hetvenen voltak, minden reggel 
ötkor kezdték a munkát és késő estig meg 
sem álltak.
Mit  gondol,  megtennék  még  egy-
szer?
Mindenki nagyon fáradt volt, munkájuk el-
ismeréseként  nagyon  sok  bónuszt  adtam  
nekik.  Nem  tudom,  megtennék-e  megint,  
de boldogok voltak, mert tudták, hogy va-
lami  fontosat  tettünk,  amely  által  a  világ  
lovasélete elismerte Magyarországot.

És ön újrakezdené?
jó kérdés. Mint ahogy már említettem, ren-
geteg  telefonhívást  kapok  még  mindig,  
hogy a következő gyermek, junior és fiatal 
lovas Eb-t is mi rendezzük (az u25-öt Né-
metország rendezi). Ez persze nagyon jót 

tenne  Magyarország  hírnevének,  hiszen  
ezzel még inkább elismernék, hogy nálunk 
minőségi díjlovaglás van. 
Mik a tervei?
Folytatni  a magyar díjlovaglás fejlesztését,  
nem adtam fel azt a vágyam, hogy a 2024-es 
olimpián részt  vehessünk,  ez a mi  álmunk,  
amit  szeretnénk  megvalósítani.  Ehhez  per-
sze szükségem van mindenkinek a segítsé-
gére,  támogatására  a  magyar  díjlovas-
életből. Ennek egyik első lépcsőfoka, hogy 
olyan szigorúvá tesszük a magyar verseny-
rendszert, mint a nemzetközit – például szt. 
györgy-díjtól felfele nem engedélyezzük a 
pálcahasználatot  –,  mert  csak  így  lehetsé-

ges  az,  hogy  felzárkózzunk  a  nemzetközi  
szinthez.
Ön egy világot látott, sikeres üzlet-
ember,  mit  gondol  a  vírus  okozta  
helyzetről?
olyan  helyzetben  vagyunk,  amiről  semmi  
tapasztalatunk, nemhogy nekünk, de még a 
szüleinknek sem. A vírus szerintem el fog tűn-
ni fél éven belül, de megtanított minket más-
hogy látni a dolgokat. Véleményem szerint 
ez a vírus korrekció volt Istentől, hogy meg-
álljon  ez  az  őrült  rohanás,  amiben  élünk,  
hogy  újra  észrevegyük  a  valóban  fontos  
dolgokat, amit a család, az együtt töltött idő 
jelent, hogy elgondolkodjunk azon, mennyi-
vel fontosabb teendők vannak az életben. 
Ha  változtat  valamit,  akkor  mit  
fog változtatni az életében?
én hosszú évekig rengeteget utaztam, min-
den héten a világ különböző tájaira. A vírus 
első  hullámakor,  amikor  mindent  lezártak,  
meg kellett tanulnom, hogy messziről szervez-
zem a munkám. így persze nem lehet száz 
százalékot  teljesíteni,  de rá kellett  jönnöm,  
hogy az üzleti életben elég a kilencvenöt is. 
Ahhoz, hogy sikeresek legyünk,  nem szük-
séges megölnünk magunkat az állandó ro-
hanással,  úgy,  hogy közben az igazán lé-
nyeges dolgokkal meg nem foglalkozunk.

Somogyvári Anett

■ 1. lucy Anouk baumgürtel lett a póni kategória Európa-bajnoka ❙ 2. A póni Eb magyar indulója, 
Major Kíra Málna és Davida ❙ 3. A póni Eb csapatversenyének dobogósai ❙ 4. Arie yom-tov házigazda 
és Dallos zsófia szövetségi kapitány

„A német csapat itt hagyott nekem egy zászlót, 
amit mindannyian aláírtak, de ugyanilyen elégedettek 

voltak a hollandok, az olaszok, a dánok, 
sorolhatnám… Azt kérték, legközelebb is itt legyen 

a gyermek, junior és fiatal lovas Eb”
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PóNi EuróPA-bAjNokság
Augusztusban a korosztályos Európa-bajnokságok után az unikornis lovarda vállalta, 
hogy Európa póni kategóriás díjlovasainak is lehetőséget biztosít arra, hogy megmé-
rettessék magukat. Az eseményre 17 ország 51 lovasa érkezett.
Az első versenyszám a csapatverseny volt, melyen 12 ország csapatai közül a néme-
tek fölényesen nyerték az első érmet. Az első öt helyezett közé egyedül a dán sophia 
boje obel jörgensen tudott becsusszanni a német lovasok közé, másodikként. A dá-
nok végül a második helyen végeztek, mögöttük csak egy kicsivel lemaradva a hol-
land lovasok szerezték meg a bronzérmet. A belga és osztrák póni lovasok nagyon 
sokat fejlődtek az elmúlt évekhez képest, ők lettek a 4. és 5. helyezettek. 
Magyarországot Major Kíra Málna helyi versenyzőként képviselte sárga kancájával, 
Davidával.  Edzője  Pachl  Péter.  lovasunk  a  csapatverseny  egyéni  értékelésében  
67,429%-kal a 29. helyet szerezte meg. Kíra nagyon korrekt és felkészült feladatot 
mutatott be, kisebb hibákkal.
Az egyéni feladatban a csapatverseny legjobbja, lucie-Anouk baumgürtel győzedel-
meskedett kilencéves lovával, Nasdaq-al. A ló négyéves kora óta a baumgürtel család 
tulajdona, lucie egy éve dolgozik vele komolyabban. Mindkét napi lovaglása előre-
vetítette, hogy az utolsó napi kűrben nagyon fel kell kötnie a nadrágját annak, aki meg 
akarja szerezni a kűr aranyérmet előle. Ő volt az egyetlen olyan lovas, aki mind a 
csapat-, mind az egyéni feladatban 80% felett lovagolt. A lovas ülése, befolyása, a ló 
állapota,  technikai  tudása  és  képessége  példaértékű.  Az  egyéni  ezüstérem  a  dán  
jörgensené lett, aki a tavalyi aranyérmes Helgstrand lovát, Adriano b-t lovagolta. Az 
egyéni bronzérem a német újonc Antonia roth és Daily Pleasure WE párosé lett.
Magyar lovasunk az egyéniben 67,595%-kal a 30. helyen végzett,  így a döntőbe 
nem került be, de jövőre még rengeteg potenciál maradt a lovasban, amit remélem, ki 
tudnak aknázni.
A döntő kűr végül nem okozott meglepetést, hiszen baumgürtel magabiztosan szerez-
te meg a versenyen a harmadik aranyérmét. A második helyen a versenyen immáron 
harmadszor a dán jörgensen végzett, míg a bronzérmes a mindössze 13 éves rose 
oatley lett Danny Moonnal. Mindhárom lovastól 80% feletti lovaglást láthattunk.
Köszönjük Arie yom-tovnak, hogy létrehozta ezt a versenysorozatot, és lehetőséget 
teremtett ebben a nehéz és bizonytalan helyzetben Európa felnövekvő nemzedéké-
nek, hogy ne vesszen kárba felkészülésük és munkájuk.

Dallos Zsófia


